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1. Dagsorden 
1.a Godkendelse af dagsorden 

Studienævnet godkender dagsordenen uden yderligere kommentarer.  
2. Meddelelser 
2.a Studienævnsforperson 

Midler til studiegenstart 
Rineke informerer studienævnet om dén indkaldelse, som Det Humanisti-
ske Fakultet har sendt ud vedrørende midler ifm. studiegenstart. 
Puljen er til brug i fagråd, studenterforeninger og studienævn.  
 
Institutændringer 
Der er varslet institutændringer på Det Humanistiske Fakultet. Rineke for-
tæller, at uvisheden kan påvirke de enkelte undervisere – og at de stude-
rende har mulighed for at bruge deres stemme i forbindelse med proces-
sen.  
 
Ny underviser i statistik 
Christian Brandt underviser i faget til stor glæde i fagmiljøet. 
  

2.b Studieleder 
Faggruppemøde 
Faggruppen har drøftet mulighederne for at udbyde 2*5 ECTS valgbare 
profilfag på kandidatuddannelsen, så de studerende også kan tilmelde sig 
de udbudte valgfag på SUND. Muligheden undersøges nærmere og studie-
nævnet vil få noget mere konkret at forholde sig til, hvis faggruppen når til 
enighed om punktet. 
 
Omprøve i Sprog- og talevanskeligheder hos voksne personer med erhver-
vet senhjerneskade + klinik 
Der var en række studerende med forlænget tid til denne eksamen. Disse 
studerende har ikke haft adgang til videomaterialet i deres forlængede tid, 
hvilke er en fejl. De berørte studerende får derfor tilbud om omprøve i slut-
ningen af juni måned. 
 
Teoretisk og Anvendt Sprogvidenskab I – Morfologi og Syntaks  
Der skal findes en ny underviser til faget, da den nuværende underviser har 
fået andet arbejde. 

Referat 
Studienævn: Studienævn for Audiologopædi 
Dato og tidspunkt: 13. juni 2022 kl. 13:15-15:45 
Sted: Romeo 
Deltagere: Rineke Brouwer, Thomas O. Madsen, Camilla Slot Mehlum, 

Laura Nyholm Jacobsen, Aske Ennesen Kromann, Heidi 
Christensen, Maria Nysom Kjærgaard (observatør), Kristine 
Thybo Ibsen (observatør). 

Afbud fra: Marie Welling, Laila Kjærbæk, 
Referent: Hala Ajine Wandall 

https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084503/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084504/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084505/annotations
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Høring på høreområdet 
Styrelsen for Patientsikkerhed har sendt en høring til studieleder. Høringen 
er behandlet i faggruppen, som har udarbejdet et høringssvar.  
 
Uddannelsesrådsmøde 
Thomas fortæller, at der på mødet var fokus på den nye eksamensbe-
kendtgørelse, der træder i kraft til september.  Eksamensbekendtgørelsen 
betyder, for nogle studier, at det er nødvendigt med studieordningsændrin-
ger, men Thomas mener ikke, at dette vil påvirke studieordningerne på Au-
diologopædi. 
  

2.c De studerende 
Ingen meddelelser 
  

2.d Sekretariatet 
Ingen meddelelser 
  

2.d.1 Ny studenterrepræsentant 
Studienævnet byder velkommen til Kristine, som er ny studenterrepræsen-
tant. 
  

3. Merit- og dispensationsansøgninger 
3 Behandling af indkomne studenteransøgninger i SAGA 

  
4. Sager til behandling: Eksamen 
4.a Specialevejleder - henvendelse fra studerende 

Studienævnet er blevet kontaktet af en gruppe studerende, der undrer sig 
over de bindinger der på udvalget af specialevejledere.  
 
Studienævnet drøfter kort de nye stillingskategorier på Det Humanistiske 
Fakultet, som ligger til grund for, hvem der må vejlede i forbindelse med 
kandidatspecialer, bachelorprojekter og lignende. 
 
Enkelte medlemmer af studienævnet argumenterer, at der indenfor Audio-
logopædi er nogle helt særlige praksisområder, hvor ekspertisen ligger hos 
de eksterne lektorer og ikke det fastansatte personale, der forsker indenfor 
andre områder.  
 
Herudover diskuterer studienævnet, hvad der skal indgå i vejledningen – 
og at det primært er vejleders ansvar at vejlede i metode og de formelle 
krav, mens de studerende selv har ansvar for at finde relevant, faglig viden.  
Hertil diskuterer studienævnet, at de studerende også skal kunne sikre sig, 
at deres viden er praksisrelevant.  
Ligeledes drøftes der, om studerende vil gå glip af vigtig faglig viden, når 
de eksterne lektorer ikke kan vejlede, eftersom disse har deres virke uden-
for SDUs rammer.  
 
Studienævnet bliver enige om, at det er ærgerligt at der blandes emner 
sammen, og mener ikke at stillingskategorier burde være afgørende for, 
hvem de studerende kan vælge som vejleder.  

https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084506/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084507/documents/57236682
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084500/documents/57236492
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084497/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084501/documents/57237357
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Studienævnet svarer de studerende og fortæller, at de godt forstår deres 
frustration og til dels er enige i nogle af deres argumenter, men at studie-
nævnet ikke har indflydelse på dette.  
  

5. Sager til behandling: Undervisning 
5.a Stillingsopslag i Sprogtilegnelse 

Studienævnet har fået tilsendt et udkast til et stillingsopslag i Sprogtileg-
nelse.  
 
Studienævnet drøfter opslaget og har følgende kommentarer til det:  
 
Hvis stillingen primært skal dække undervisning i dansk som andetsprog 
og interkulturel pædagogik, foreslår studienævnet at dette gøres tydeligere 
i opslaget.  
 
Dertil kommenterer studienævnet, at der mangler et ”og/eller” i opremsnin-
gen af fagområder.  
  

6. Sager til behandling: Studieordninger 
6.a Artikelspeciale 

Studienævnet drøfter indledende, om der er behov for, at der indgår en 
medforfattererklæring. Hertil fortæller Camilla, at det ofte er et krav med 
en medforfattererklæring, når man publicerer.  
 
Rineke præsenterer den udarbejdede forfatter/medforfatter-erklæring, og 
studienævnet godkender denne til fremtidig brug. 
Studienævnssekretæren får den offentliggjort på de relevante studiesider.  
 
Herudover drøfter studienævnet kravet om resumé i forbindelse med spe-
cialer. 
Studienævnet foreslår, at man fastholder kravet om 1-4 normalsiders re-
sumé (på engelsk, hvis specialet er skrevet på dansk), og dertil et abstract.  
Studienævnet godkender formuleringen.  
  

7. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
7.a Program for studiestart - Bachelor 

Studienævnet drøfter tavshedserklæringen, der indgår i studiestarten. Her 
påpeger studienævnet, at tutorerne skal opfordre de studerende til at tage 
et billede af dokumentet inden de skriver under, så de har informationen til 
rådighed i løbet af uddannelsen. Erfaringer viser nemlig, at studerende kan 
være overvældet af mængden af ny information i løbet af studiestarten, og 
kan have svært ved at huske indholdet af erklæringen.  
 
Studienævnet hæfter sig ved, at de nye studerende ikke introduceres for 
Winsløwparkens afdelinger og undrer sig over dette, da de studerende skal 
have undervisning derude. 
 
Studienævnet godkender programmet.  
  

https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084509/documents/57237043
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084498/documents/57238645
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084495/documents/57237099
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7.b Program for studiestart - Kandidat 
Studienævnet orienterer sig i udkastet til programmet for kandidatstudie-
starten. 
Studienævnet hæfter sig desuden ved, at der er fokus på at byde velkom-
men til de studerende, som ikke følger den samme årgang som de læste 
på bacheloruddannelsen med.  
 
Studienævnet godkender programmet.  
  

7.c Ændret adgangskrav for Optag 2023 
Studienævnet orienterer sig i de nuværende adgangskrav – og beslutter, at 
de ikke har nogen ændringer.  
  

8. Andre sager til behandling 
8.a Ansøgninger om midler 

Studienævnet godkender begge ansøgninger om midler på i alt 3.000 kr. til 
bachelorstudiestarten og 2.000 kr. til kandidatstudiestarten 2022. 

  

9. Eventuelt 
- Eventuelt 

 
Mødet sluttede: 15:00 
Med venlig hilsen 
 
Hala Ajine Wandall 
Studienævnssekretær 

https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084499/documents/57237238
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084502/documents/57237988
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084496/documents/57236749
https://web.firstagenda.com/committees/199169/agendas/2561309/items/24084508/annotations

